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Aan de Griffier van Provinciale Staten van Zeeland 
Provinciehuis 
Abdij 6 
4331 BK MIDDELBURG 
 
Middelburg, 02.08.2021 
 
 
Geachte mevrouw de Griffier, 
 
 
Betreft schriftelijke vragen ex art. 44 van het RvO Provinciale Staten (PS) van Zeeland jo. art. 
151 lid 1 PW van de Statenleden BOS en WALRAVENS, Forum voor Democratie (FVD) naar 
aanleiding van het artikel “Omwonenden gruwelen van mogelijk zonnepark bij Oostburg: 
‘Verknal onze prachtige streek niet’” in de PZC van zaterdag 31 juli 2021. 
 
https://www.pzc.nl/zeeuws-vlaanderen/omwonenden-gruwelen-van-mogelijk-zonnepark-bij-
oostburg-verknal-onze-prachtige-streek-niet~ade25796/ 
 
 
Hierbij verzoeken wij u onze vragen ter kennis te brengen van het College van Gedeputeerde 
Staten (GS) van de Provincie Zeeland. Wij vragen om de schriftelijke beantwoording van onze 
vragen. 
 
 
Toelichting: In de laatste vergadering van Provinciale Staten op 23 juli 2021 heeft de fractie van 
Forum voor Democratie een motie aangaande zonneparken ingediend met als titel “Zonnepanelen? 
Die kunnen het dak op!”. Dit naar aanleiding van een 3-tal initiatieven voor zonneparken op landbouw 
en/of industriegrond op de Mosselbanken en in de gemeentes Kapelle en in Oostburg. Tijdens de 
behandeling van deze motie werd ons door GS verzekerd dat deze motie overbodig was, omdat er 
in de praktijk al geen projecten voor zonneparken op met name landbouwgrond zouden kunnen 
worden gestart. E.e.a. ook door het toepassen van de “zonneladder” zoals dat zo mooi verwoord is 
in het Coalitieakkoord 2019-2023 van CDA, SGP, VVD en PvdA op bladzijde 11: 
 

Voor zonne-energie werken we met de “zonneladder”, met het huidige omgevingsplan en 
de huidige omgevingsverordening als uitgangspunt. Bij inpassing kiezen we zoveel 
mogelijk voor hoofdinfrastructuur en infra-knooppunten en zo min mogelijk voor 
landbouwgrond. Een efficiënte aansluiting op het elektriciteitsnet kan een factor in de 
ruimtelijke afweging zijn. 

 
Na overleg met andere partijen in PS heeft de FVD-fractie besloten de motie “Zonnepanelen? Die 
kunnen het dak op!” terug te trekken en deze na het zomerreces weer ter sprake te brengen bij de 
behandeling van de Omgevingsvisie. 
 
Echter, in het artikel “Omwonenden gruwelen van mogelijk zonnepark bij Oostburg: ‘Verknal onze 
prachtige streek niet’” in de PZC van zaterdag 31 juli 2021, wordt een woordvoerder van de 
Gemeente Sluis geciteerd die bevestigt dat de zonneladder in Zeeland helemaal niet gebruikt wordt! 
 
Het is naar aanleiding van deze uitspraak en de kennelijke urgentie waarmee door de Gemeente 
Sluis een zonnepark van maar liefst 20 hectare op goede landbouwgrond aan de Maaidijk te 
Oostburg er doorgejast moet worden, dat de FVD-fractie een aantal vragen heeft opgesteld. 
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Vragen: 
 

1. Zijn GS bekend met de artikelen over een mogelijk project voor een zonnepark van 2
hectare aan de Maaidijk te Sluis in de PZC en van Omroep Zeeland? 

2. Zijn GS bekend met het genoemde voorgenomen project? Zo ja, graag uw indrukken va
het plan inclusief de ontwerpcriteria en redenen waarom dit toch zo’n goed idee zou zijn. 

3. Is over het project Zonnepark Maaidijk al overleg geweest tussen de Gemeente Sluis e
Provincie Zeeland? Zo ja, wat is er besproken? Zo nee, wordt het dan niet eens tijd voor ee
gesprek op initiatief van de Provincie? 

4. In het Coalitieakkoord van CDA, SGP, VVD en PvdA “Samen verschil maken” uit 2019 word
klip en klaar gesproken over het toepassen van de “zonneladder” bij het toepassen va
zonne-energie. Hoe is het mogelijk dat meer dan 2 jaren later er kennelijk een Zeeuws
gemeente is die geen weet heeft van de toepassing van de zonneladder in Zeeland? 

5. Is de conclusie dat mogelijk meer Zeeuwse gemeentes geen weet hebben van de toepassin
van de zonneladder in Zeeland nog aanleiding voor GS om in gesprek te gaan met all
Zeeuwse gemeentes over toepassing van de zonneladder bij zonne-energie projecten? Z
nee, waarom niet? 

6. Ook in het coalitieakkoord wordt ruimte gelaten voor zonneparken op landbouwgrond (het i
niet expliciet verboden). Zeeuwse gemeentes zijn stelselmatig bezig goede landbouwgron
in te ruilen voor zonneparken. De FVD-fractie is hier tegen (schaarse en uitstekend
landbouwgrond mag niet worden omgezet in een zonnepark, trouwens ook niet in een bos
en vindt dat de huidige Zeeuwse regels niet hard en duidelijk genoeg zijn. Is GS bereid o
uit te spreken dat zonnepanelen het dak op kunnen en Zeeuwse gronden enkel en allee
gebruikt mogen worden voor agrarische doeleinden (naast bebouwing, infrastructuur, natuu
en recreatie)?  

7. Wanneer kan de FVD-fractie van GS een concreter standpunt over zonneparken in Zeelan
tegemoet zien? 
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In afwachting van de beantwoording, verblijven wij, 
met de meeste hoogachting, 
namens de Statenfractie van het Forum voor Democratie, 
 
BOS Martin; 
WALRAVENS Fred. 
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